

Title (en)  
Vehicle mounted telescopic crane.

Title (de)  
Fahrzeugteleskopkran.

Title (fr)  
Grue téléskopique montée sur véhicule.

Publication  
**EP 0443353 A1 19910828 (DE)**

Application  
**EP 91101321 A 19910201**

Priority  
DE 4005082 A 19900217

Abstract (en)  
Vehicle-mounted telescopic cranes are often designed in such a way that a head jib having the function of a jib extension which is also pivotable can be attached to the outer end of the last telescopic part (4). The bending-girder function leads to relatively high weight. In order to permit a lighter construction, the head jib is formed from an adaptor (7) for arranging on the last telescopic part (4), a trestle (10) attached to this telescopic part (4), and a luffing tip (18a, 18b) alternatively secured to this trestle (10) or pivotably linked in the luffing direction of the telescopic jib. The trestle (10) is alternatively secured to the adaptor (7) or is pivotable against the luffing direction of the telescopic jib. It can be braced in a pivoted manner against the telescopic jib. To luff the luffing tip (18a, 18b), bracing is provided with the inclusion of a pulley block (12) between its head (17) and the tip of the pivoted trestle (10). The pulley block (12) is driven by a separate winch on the crane superstructure. The head jib can thus be used in a very versatile manner and can be of lighter construction, since both the trestle (10) and the luffing tip (18a, 18b), which in addition is constructed so that it can be folded, need only be designed as a compression support for the luffing. <IMAGE>

Abstract (de)  
Fahrzeugteleskopkrane sind häufig so ausgelegt, daß am äußeren Ende des letzten Teleskopteils (4) ein Spitzenausleger mit der Funktion einer auch schwenkbaren Auslegerverlängerung angebracht werden kann. Die Biegeträgerfunktion führt zu einem verhältnismäßig hohen Gewicht. Um eine leichtere Konstruktion zu ermöglichen, ist der Spitzenausleger aus einem Adapter (7) zur Anordnung am letzten Teleskopteil (4), einem an diesem angebrachten Bock (10) und einer an diesem wahlweise festgelegten oder in Wipprichtung des Teleskopauslegers schwenkbar angelenkten Wippspitze (18a, 18b) gebildet. Der Bock (10) ist wahlweise am Adapter (7) festgelegt oder gegen die Wipprichtung des Teleskopauslegers schwenkbar. Er läßt sich geschwenkt gegen den Teleskopausleger abspannen. Zum Wippen der Wippspitze (18a, 18b) ist eine Abspaltung unter Einschluß eines Flaschenzuges (12) zwischen ihrem Kopf (17) und der Spitze des geschwenkten Bockes (10) vorgesehen. Der Flaschenzug (12) ist von einer gesonderten Winde auf dem Kranoberwagen angetrieben. Damit ist der Spitzenausleger sehr vielseitig einsetzbar und leichter auszuführen, da sowohl der Bock (10) als auch die im übrigen klappbar ausgeführte Wippspitze (18a, 18b) beim Wippen nur noch als Druckstütze auszulegen sind. <IMAGE>

IPC 1-7  
**B66C 23/42**

IPC 8 full level  
**B66C 23/42** (2006.01); **B66C 23/70** (2006.01); **B66C 23/82** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B66C 23/702** (2013.01); **B66C 23/82** (2013.01)

Citation (search report)  
• [A] DE 1255262 B 19671130 - STEINBOCK GMBH  
• [A] DE 1090833 B 19601013 - OTTO KAISER KOMMANDIT GES MASC  
• [A] US 3685668 A 19720822 - SUVERKROP DON

Cited by  
CN104071710A; CN104787688A; WO2015090109A1; WO2016201711A1

Designated contracting state (EPC)  
DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0443353 A1 19910828; EP 0443353 B1 19940727**; DE 4005082 C1 19910919; DE 59102297 D1 19940901

DOCDB simple family (application)  
**EP 91101321 A 19910201**; DE 4005082 A 19900217; DE 59102297 T 19910201